

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX – TRAVAIL – PATRIE

MINISTRE DE
DECENTRALIZATION ET LE DEVELOPPEMENT
LOCAL

REGION DU NORD OUEST

DEPARTMENT DU BUI

ARRONDISSEMENT DE NKUM

COMMUNE DE NKUM
BP 63 – KUMBO; TEL: 33 15 59 15
www.nkumcouncil.org
E-MAIL nkumcouncil@yahoo.com



REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE – WORK – FATHERLAND

MINISTRY OF
DECENTRALIZATION AND LOCAL DEVELOPMENT

NORTH WEST REGION

BUI DIVISION

NKUM SUB DIVISION

NKUM COUNCIL
P.O BOX 63 – KUMBO; TEL: 33 15 59 15
www.nkumcouncil.org
E-MAIL nkumcouncil@yahoo.com

10.5 NOV 2024

TENDER NOTICE

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER N° 11/ONIT/MINDDEVEL/NKUM COUNCIL/NCITB /2024 OF THE 05/11/2024 FOR THE RE-LAUNCH OF THE CONSTRUCTION OF 08 CLASSROOMS, 03 NURSERY BLOCKS, AND 04 TOILET BLOCKS NKUM COUNCIL, BUI DIVISION, NORTH WEST REGION

1.Subject of the invitation to tender: Within the framework of the Funding Agreement No._____/CCF/FEICOM/DG/CAJ/DCCC/2019 between FEICOM and the NKUM Council for the execution of the Public Investment Budget of the 2024 financial year, the Mayor to the NKUM Council, hereby launches an Open National Invitation to Tender through the Emergency procedure for the re-launch of the construction of 08 classrooms, 03 nursery blocks, and 04 toilet blocks Nkum Council, Bui Division, North West Region.

2.Nature of works: The project is divided into lots where some lots will be for the construction of a block of 02 classrooms and a block of latrines with six compartments. A block of 02 classrooms covering a ground surface area of 175m². External works (VRD) shall include 80 linear meters of gutter, paving around the building and an access ramp, and the other lots will be for the construction of 03 nursery schools. External works (VRD) shall include 80 linear meters of gutter, paving around the building and an access ramp.

The different tasks will be as follows,

For Lots 1, 2, and 3

No	DESIGNATION
100	Preliminary Works
200	Earthwork
300	Foundation
400	Elevation
500	Roofing
600	Metal Works
700	Wood Works
800	Plombering And Sanitation
900	Lot 900 Electricite
1000	Painting And Tiling
1100	EXTERNAL WORKS

For Lots 4, 5, 6 and 7

No.	DESIGNATION
A	Block of Two Classrooms
I	Preliminary Works
II	Earthwork
III	Foundation
IV	Elevation
V	Roofing
VI	Wood And Metal Works
VII	Electricity
VIII	Painting
IX	External Works

3. Execution deadline: The maximum duration of execution provided for by the Contracting Authority shall be four calendar (04) months, as from the date of notification of the contractor by the control engineer to start work.

4. Lots;

The works are in seven lots

LOT	NAME of SCHOOL	NUMBER OF CLASSROOMS/LATRINES
Lot 1	GNS NZEVURU	A block of a complete nursery school
Lot 2	GNS WOOH	A block of a complete nursery school
Lot 3	GNS TATUM	A block of a complete nursery school
Lot 4	GS TATUM	A block of two (02) classrooms and a latrine block with six (06) compartments
Lot 5	GS KISHONG	A block of two (02) classrooms and a latrine block with six (06) compartments
Lot 6	GS KISHONG	A block of two (02) classrooms and a latrine block with six (06) compartments
Lot 7	GS NKWEEN	A block of two (02) classrooms and a latrine block with six (06) compartments

NB: No bidder shall be allowed to win more than two lots

5. Estimated cost

The estimated cost after preliminary studies stands at **Twenty-five Million FCFA (25 000 000)** all taxes inclusive for the **Lots 1, 2 and 3** and **Twenty-Three Million One Hundred Thousand FCFA (23 100 000)** all taxes inclusive for **Lots 4, 5, 6 and 7**.

6. Participation and origin

Participation is opened under the same conditions to all Cameroonian companies and business concerns that have proven experience in the field of building construction and civil engineering in general and who are not in a period of suspension by the authority in charge of public contracts.

7. Financing

Works which form the subject of this invitation to tender shall be financed by Public Investment Budget FEICOM/NKUM Council for 2024 financial year.

8. Bid bond

Each bidder must include in his/her administrative documents, a bid bond that respects the models of this tender file, issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of finance, (see list in

document No. 12 of this tender file), of an amount of **Five Hundred Thousand (500 000) FCFA Lots 1, 2 and 3** and **Four Hundred and Sixty-Two Thousand (462 000) for Lots 4, 5, 6 and 7** valid for thirty (30) days as from the date of validity of the offers. Bid bonds for unsuccessful bidders shall be withdrawn not later than fifteen (15) days after the award of the contract and those of successful bidders shall be retained until the required performance guarantee for good execution is provided.

9. Consultation of tender file:

The file may be consulted during working hours at the **NKUM Council, Department of Technical Services**, , Tel: 677 827 817, upon publication of the invitation to tender.

10. Acquisition of tender file:

The file may be obtained from the **NKUM Council, Department of Technical Services**, Tel: 677 827 817, upon publication of the invitation to tender against payment of the non-refundable sum of Forty Thousand (40, 000) CFA francs, payable at NKUM Council Treasury for all the lots.

11. Submission of bids:

Each bid drafted in English or French shall be signed by the bidder or by a duly authorized representative and presented in **seven (07) copies** including the original and six (06) copies marked as such. These shall be submitted in one sealed pack containing three (3) envelopes; (A: Administrative file, B: Technical file, C: Financial file). The sealed pack shall bear no information on the enterprise, and should reach the NKUM Council, service of Public Contracts and Procurement, not later than (*See schedule below*), and should carry the inscription:

"OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER N° 11/ONIT/MINDDEV/NKUM COUNCIL/NCITB /2024 OF THE 05/11/2024 FOR THE RE-LAUNCH OF THE CONSTRUCTION OF 08 CLASSROOMS, 03 NURSERY BLOCKS, AND 04 TOILET BLOCKS NKUM COUNCIL, BUI DIVISION, NORTH WEST REGION"

"To be opened only during the bid-opening session"

In case of any ambiguities or differences, only the original shall be considered authentic.

12. Admissibility of bids

Under penalty of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender.

They must obligatorily be not older than three (3) months preceding the date of submission of bids or may be established after the signature of the tender notice.

Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially to the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge of Finance.

13. Opening of bids:

The opening of the bids shall be done on 04/12/2024 at 11:00 am prompt in the Conference Hall of the NKUM Council by the competent tender board. Only bidders may attend or be duly represented by a person of their choice, who has full knowledge of the file and mandated in that capacity.

14. Evaluation criteria

The evaluation of bids shall be carried out in three stages:

- 1st Stage: verification of the conformity of each administrative document;
- 2nd Stage: Evaluation technical bids;
- 3rd Stage: Analyses of Financial bids.

The criteria of evaluation shall be as follows:

14.1-Eliminatory criteria

- Absence of a document in the administrative file;
- Deadline of execution more than the prescribed;
- False declaration or falsified documents;
- Absence or insufficient bid bond;
- Omission of a quantified task on the bill of quantities and cost estimates
- The presentation of a personnel without a certified copy of the national identity card
- Absence of references of execution of similar jobs
- Enterprise with an abandoned contract or uncompleted above contractual deadline.
- Non satisfaction of at least 2/3 of the criteria on references

14.2. Main Qualification criteria: The criteria relating to the qualification of candidates could indicatively be on the following:

- Financial situation
- Experience
- Personnel
- Equipment.
- Methodology/organization of the site

15. Award

The jobbing order shall be awarded to the bidder whose bid is in conformity to the dispositions of the tender file and on the basis of the lowest bid and technical quality, confer article 33 of the public contracts code.

16. Validity of bids

The bidders shall remain committed to their offers during a period of (ninety) 90 days from the deadline set for the submission of bids.

17. Complementary information

Complementary information may be obtained during working hours from the **NKUM Council, Department of Technical Services**, Tel: 677 827 817.

TATUM, the 10 5 NOV 2024

The Mayor of NKUM Council

(Contracting Authority)

Copies:

- ARMP
- CRTV/BDA(for wider diffusion)
- Chairpersons of TB
- Notice Boards



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX – TRAVAIL – PATRIE

MINISTERE DE
DECENTRALIZATION ET LE DEVELOPPEMENT
LOCAL

REGION DU NORD OUEST

DEPARTMENT DU BUI

ARRONDISSEMENT DE NKUM

COMMUNE DE NKUM
BP 63 – KUMBO; TEL: 33 15 59 15
www.nkumcouncil.org
E-MAIL nkumcouncil@yahoo.com



REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE – WORK – FATHERLAND

MINISTRY OF
DECENTRALIZATION AND LOCAL DEVELOPMENT

NORTH WEST REGION

BUI DIVISION

NKUM SUB DIVISION

NKUM COUNCIL
P.O BOX 63 – KUMBO; TEL: 33 15 59 15
www.nkumcouncil.org
E-MAIL nkumcouncil@yahoo.com

AVIS D'APPEL D'OFFRES

« AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N ° :11 / ONIT /MINDDEVEL/ NKUM COUNCIL / NCITB / 2024 DU 05/11/ 2024 POUR LA RELANCE DE LA CONSTRUCTION DE 08 SALLES DE CLASSE, 03 BLOCS D'ECOLE MATERNELLE, 04 BLOCS DE TOILETTE DANS LA COMMUNE DE NKUM, DEPARTMENT DE BUI, RÉGION DU NORD-OUEST' »

1. Objet de l'Appel d'Offres

Dans le cadre de la convention No._____/CCF/FEICOM/DG/CAJ/DCCC/2018 entre le FEICOM et la Communauté Urbaine de Bamenda pour l'exécution du Budget d'Investissement Public 2024, le Maire auprès de la Commune de NKUM lance un Appel d'Offres national ouvert pour la relance des travaux de construction 08 salles de classe, 03 blocs d'école maternelle, et 04 blocs de toilette dan la Commune de Nkum, Department de Bui, Région du Nord-Ouest.

2. Consistance des travaux

Le projet est divisé en grands lots, dont certains seront destinés à la construction d'un bloc de 02 salles de classe et d'un bloc de latrines à six compartiments. Un bloc de 02 salles de classe couvrant une surface bati de 175m². Les travaux extérieurs (VRD) comprendront un canivaux de 80 mètres linéaires, un pavage autour du bâtiment et une rampe d'accès. Les autres lots serviront à la construction de 03 écoles maternelles. Les travaux extérieurs doivent comprendre 80 mètres linéaires de caniveau, un revêtement de sol autour du bâtiment et une rampe d'accès.

Les prestations comprennent les opérations suivantes :

Pour Lots 1, 2, at 3

N°	Designation
100	Travaux Préliminaires
200	Terrassement
300	Fondation
400	Elévation
500	Toiture
600	Travux Mettalique
700	Travaux De Minuiserie Bois
800	Plomberie Et Assainissement
900	Electricité
1000	Peinture Et Carrelage
1100	Travaux Externes

Pour Lots 4, 5, 6 and 7

N°	Designation
A	Bloc de deux salles de classe et un bloc de latrine
I	Travaux préliminaires
II	Terrassement
III	Fondation
IV	Élévation
V	Toiture
VI	Travaux Metallique et Menuiserie du Bois
VII	Électricité
VIII	La peinture
IX	Travaux de VRD

3. Délais d'exécution

Le délai global d'exécution des travaux est de quatre (04) mois calendaires. Ce délai comprend les périodes des pluies, toutes les intempéries et sujétions diverses et court à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer les travaux.

4. Allotissement

Les travaux sont regroupe dans sept Lots.

LOT	NAME of SCHOOL	NUMBER OF CLASSROOMS/LATRINES
Lot 1	GNS NZEVURU	Construction d'un ecole maternal complet
Lot 2	GNS WOOH	Construction d'un ecole maternal complet
Lot 3	GNS TATUM	Construction d'un ecole maternal complet
Lot 4	GS TATUM	Construction d 02 salles de trois bureaux et une latrine de six compartiments
Lot 5	GS KISHONG	Construction d 02 salles de trois bureaux et une latrine de six compartiments
Lot 6	GS KISHONG	Construction d 02 salles de trois bureaux et une latrine de six compartiments
Lot 7	GS NKWEEN	Construction d 02 salles de trois bureaux et une latrine de six compartiments

NB: Aucun soumissionnaire ne peut gagner plus de deux lots

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de Vingt Cent Million (25 000 000) FCFA TTC pour les lots Lots 1, 2 et 3 et Vingt Trois Million cent Mille (23 100 000) FCFA TTC pour les Lot de Lots 4, 5, 6 and 7

6. Participation et origine

La participation est ouverte à l'égalité de conditions à toutes les sociétés et entreprises de droits camerounais ayant une expérience avérée dans le domaine des bâtiments et du génie civil en général et non-pas exclue par MINMAP.

7. Financement

Les travaux, objet du présent appel d'offres sont financés conjointement par les Budgets de FEICOM et la de la Commune de NKUM au titre de l'exercice 2024 assigné au Maire aupres de la Commune de NKUM dans la convention No._____/CCF/FEICOM/DG/CAJ/DCCC/2018.

8. Cautionnement provisoire

Les offres devront être accompagnées d'un cautionnement provisoire (garantie bancaire de soumission) établi, selon le modèle indiqué dans le dossier d'Appel d'Offres, par un établissement bancaire agréé par le Ministère des Finances et d'un montant de Cinq Cent Mille (500 000) FCFA TTC pour les lots Lots 1, 2 et 3 et Quatre cent soixante Deux Mille (462 000) FCFA TTC pour les Lot de Lots 4, 5, 6 and 7.

Le cautionnement provisoire sera libéré d'office au plus tard trente (30) jours après l'expiration de la validité des offres pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Dans le cas où le soumissionnaire est attributaire de la lettre commande, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables à la Commune de NKUM Direction des Services Techniques, Services Marchés Publics, 677 827 817 dès publication du présent avis.

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu à la Commune de NKUM Direction des Services Techniques, Services Marchés Publics, 677 827 817 dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable de quarante mille (40 000) francs CFA, payable à Trésorerie de la Commune de NKUM sur la ligne d'imputation budgétaire.

11. Remise des offres :

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont l'original et six (06) copies marqués comme tels, devra parvenir au Direction des Services Techniques, Services Marchés Publics, au plus tard (voire l'emploi si après), et devra porter la mention :

« AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N ° :11 / ONIT / NKUM COUNCIL / NCITB / 2024 DU 05/11/ 2024 POUR LA RELANCE DE LA CONSTRUCTION DE 08 SALLES DE CLASSE, 03 BLOCS D'ECOLE MATERNELLE, 04 BLOCS DE TOILETTE DANS LA COMMUNE DE NKUM, DEPARTMENT DE BUI, RÉGION DU NORTH WEST NORD-OUEST »

« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

Les offres parvenues après les dates et heure limites de dépôt des offres ne seront pas reçues.

12. Recevabilité des offres

Les offres ne respectant pas le mode de séparation de l'offre financière des offres administratives et techniques seront irrecevables.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances, valable pendant 30 jours au-delà du délai de validité des offres.

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative, datant de moins de trois (03) mois et valide le jour de l'ouverture des plis.

13. Ouverture des plis

L'ouverture des offres aura lieu en un temps le 04/12/2024 à 11 heures précises dans la salle de Conférence de là de la Commune de NKUM par la Commission de Passation des marchés Compétente en présence des soumissionnaires

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix ayant une parfaite connaissance du dossier et mandater à cet effet.

14. Critères d'évaluation

L'évaluation des offres se fera en trois (03) étapes :

- 1^{ère} étape : Vérification de la conformité du dossier administratif de chaque soumissionnaire ;
- 2^{ème} étape : Evaluation des offres techniques ;
- 3^{ème} étape : Analyse des offres financières.

Les critères d'évaluation des offres sont les suivants :

14.1-Critères éliminatoires

- Absence ou non-conformité d'une pièce administrative ;
- Délai d'exécution supérieur à celui prescrit (supérieur à cinq mois) ;
- Fausses déclarations ou pièces falsifiées;
- Absence ou insuffisance de la caution provisoire de soumission;
- Omission d'un prix quantifié dans le devis
- Présentation d'un personnel sans son copie de carte d'identité national
- Entreprise avec abandonnée un chantier ou avec un chantier incomplet au delà de délai contractuelle.
- Non satisfaction d'au moins 2/3 des critères d'expériences requis.

14.2 Critères essentiels

L'évaluation sera faite sur la base des critères techniques prédéfinis pour une note globale de 100 points. Ces critères ont été groupés par rubriques ainsi qu'il suit :

- Capacité financière ;
- Références de l'entreprise;
- Qualité du personnel postulé;
- Moyens logistiques/equipment ;
- Méthodologie/Organisation des travaux ;

15. Attribution

La lettre commande sera attribuée au soumissionnaire dont l'offre est conforme pour l'essentiel aux dispositions du Dossier d'Appel d'Offres, et qui a présenté l'offre évaluée la **moins-disant** et **techniquement qualifiée**, conformément à l'article 33 du Code des lettres commandes Publics.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagées par leurs offres pendant une période de quatre -vingt -dix (90) jours, à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables à la Communauté Urbaine de Bamenda Direction des Services Techniques, Services Marchés Publics, 677 827 817

Fait à TATUM, le 05 NOV 2024

Le Maire auprès de la Commune de NKUM
AUTORITÉ CONTRACTANT

Copies :

- ARMP ;
- CRTV/Bda ;
- Présidents CPM ;
- Affichage.

